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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Ki és mi menti meg a magyar méhészeti ágazatot?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az agrarszektor.hu portálon megjelent „Ezt nem fogod elhinni: döbbenetes dolog derült ki a magyar
mézekről„  című  cikk  leírja,  hogy  bár  a  2022-es  szezont  -  a  szántóföldi  növénytermesztéshez
hasonlóan - a szélsőséges időjárás határozta meg, mégsem lehet azt mondani, hogy mindenütt rossz
évet zártak volna a méhészek, azonban mindez azonban veszélybe kerülhet, ha nem tudják eladni a
mézet:

„Összességében elmondható, hogy az idei évet alapvetően meghatározó nagy aszály ellenére is sok
méhésznek  sikerült  kiváló  minőségű,  és  legalábbis  átlagos  mennyiségű  mézet  készítenie.  Ezek
eladása azonban számos problémába ütközik: az, hogy lényegében nincs felvásárlás, és az árak is
rendkívül  alacsonyak,  a  legtöbb  méhészt  a  kivárásra  készteti.  Akiknek  azonban  nincsenek  már
tartalékai, nem várhatnak örökké. Noha a piaci árak emelkedtek, ez közel sem olyan mértékű, mint
amit az előállítási költségek növekedése indokolttá tenne. A piacokon azonban túlkínálat van, így
egy bizonyos szint fölé már nem emelkedhetnek az árak. A helyzet tehát bizonytalan, de az oka
ismeretlen, mivel a felvásárlók nem válaszolnak a méhészek kérdéseire. Nagyon sokan ezért attól
tartanak, hogy hamisított, vagy ismeretlen eredetű mézek jelentek meg a piacon, és ezek nyomják le
az árakat. A boltokban a mézek ugyanakkor továbbra is elképesztően magas árakon kaphatóak,
éppen ezért a méhészek még mindig arra biztatják a fogyasztókat,  hogy lehetőleg közvetlenül a
termelőtől vásárolják be a szükséges mézmennyiséget.”

 

Kérdezem Önt:

Ki és mi menti meg a magyar méhészeti ágazatot?



 
Ha Ön és az államtitkárai nem tudnák, jelzem, hogy az Európai Tanács a 2022. október 20. és 21.
napján  tartott  ülésén  elfogadtak  egy Orbán Viktor  által  is  támogatott  „Következtetések”  tárgyú
dokumentumot, amelyben - többek között - az szerepel, hogy Oroszország fegyverként használja az
energiát és az élelmiszert! Éppen ezért kérem, hogy válaszukban mellőzzék Brüsszelt!

Budapest, 2022. november 6.

 

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes

Demokratikus Koalíció
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